
Folketingets Socialudvalg

Dato: 2. maj 2012

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 18. april 2012

følger hermed social- og integrationsministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 5 (ad L 140).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Tom Behnke (KF).

Spørgsmål nr. 5 ad L 140:

”Vil ministeren redegøre for årsagen til, at der netop er valgt et antal på 4 

eller flere anbragte børn fra samme husstand og ikke f.eks. et færre antal 

børn, før kommunen får statsrefusion for udgifterne?”

Svar:

Grænsen på fire børn for, hvornår en kommune må lægge udgifterne til an-

bringelser sammen, er valgt ud fra en betragtning om, at det er ved anbrin-

gelse af et relativt stort antal børn, at udgifterne især kan udgøre en økono-

misk belastning for den enkelte kommune.

Set i sammenhæng med sænkelsen af grænsebeløbene for den generelle 

refusionsordning, vurderes grænsen på fire børn at skærme kommunerne 

mod ekstraordinært høje udgifter i forbindelse med indsatsen for udsatte 

børn og unge.
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